
Protokół nr 5/2024 

z posiedzenia Komisji Dróg, Komunikacji i Budownictwa 

w dniu 27.11.2024 roku 

godzina 14.00 

Posiedzenie rozpoczęło się o godzinie 14.00 i trwało do godziny 15.45 

W posiedzeniu wzięli udział wszyscy członkowie Komisji Dróg, Komunikacji i Budownictwa 

Rady Powiatu w Kielcach. Lista obecności w załączeniu. 

Ponadto w obradach uczestniczyli : 

- Skarbnik Powiatu Anna Moskwa 

- Dyrektor PZD Zbigniew Wróbel 

Przewodniczący Komisji Andrzej Michalski przedstawił porządek obrad komisji : 

1. Omówienie i zaopiniowanie projektów materiałów i projektów uchwał na najbliższą sesję 

Rady Powiatu w Kielcach (zgodnie z porządkiem obrad sesji). 

2. Sprawy różne. 

Ad. 1 

Omówienie i zaopiniowanie projektów materiałów i projektów uchwał na najbliższą sesję 
Rady Powiatu w Kielcach . 

Porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Powiatu w Kielcach z dnia 29.10.2024 r. 

4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego. 

5. Sprawozdanie Starosty Kieleckiego z działalności Zarządu Powiatu za okres między 

sesjami. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kieleckiego na lata 2024-2029, 



2) zmian w budżecie Powiatu Kieleckiego na 2024 rok, 

3) dopuszczenia zapłaty niepodatkowych należności budżetowych o charakterze 

publicznoprawnym, stanowiących dochody budżetu Powiatu Kieleckiego za pomocą 

innego instrumentu płatniczego, 

Skarbnik Powiatu Anna Moskwa przedstawiła projekty ww. uchwał oraz autopoprawkę. 

Pierwsza zmiana polega na tym , że przy zadaniu- budowa kompleksu sportowego przy 

Powiatowym Zespole Szkól w Chęcinach przesuwamy nasze środki z tego roku na rok 2025 

w wysokości 15 000,00 zł i na rok 2026 - 5 000,00 zł. Będą jeszcze zmiany z PZD w Kielcach. 

4) udzielenia pomocy finansowej z budżetu Powiatu Kieleckiego dla Gminy i Miasta 

Chęciny w 2024 roku, 

5) przyznania dla Stowarzyszenia Dziedzictwo Piotrkowic dotacji celowej na realizację 

zadania inwestycyjnego pn." „Remont Kościoła P.W. Św. Stanisława Biskupa w 

Piotrkowicach", dofinansowanego z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków, 

6) wyrażenia zgody na umorzenie należności Powiatu Kieleckiego z tytułu pożyczki 

udzielonej Szpitalowi Powiatowemu w Chmielniku, zgodnie z Uchwałą Nr 

26/121/2024 Zarządu Powiatu w Kielcach z dnia 04 września 2024 r., 

7) przyjęcia „Programu Współpracy Powiatu Kieleckiego z Organizacjami 

Pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego w 2025 roku", 

8) przyjęcia „Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego Powiatu Kieleckiego na lata 

2024-2030", 

9) zawarcia Aneksu nr 1 do Porozumienia nr OR.1.031.19.2023 zawartego w dniu 22 

sierpnia 2023r. w sprawie powierzenia zadania organizacji przewozów o charakterze 

użyteczności publicznej w zakresie publicznego transportu zbiorowego 

w powiatowych przewozach pasażerskich, 

10) ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub innych obiektów 

pływających z obszarów wodnych położonych na terenie powiatu kieleckiego 

obowiązujących w 2025 r., 

11) ustalenia wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg w granicach administracyjnych 

Powiatu Kieleckiego oraz ich przechowywanie, 

12) wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny na rzecz Gminy Masłów, 

nieruchomości gruntowej położonej w obrębie 0008 Mąchocice Kapitulne gm. 



Masłów, oznaczonej numerem działkil 161/10 o pow. 0,6588 ha, stanowiącej własność 

Powiatu Kieleckiego, 

13) przekazania Gminie i Miastu Chęciny, Miastu i Gminie Chmielnik zadania utrzymania 

nawierzchni dróg powiatowych w zakresie odśnieżania i zwalczania śliskości zimowej, 

14) odmowy wyrażenia zgody na rozwiązanie z radnym stosunku pracy. 

Przew. Komisji poprosił radnych o solidarność w podejmowaniu decyzji w sprawie radnego, 

bez względu na przynależność do innych klubów. Zwyczajowo tak jest przyjęte i zagłosujemy 

w jego obronie. 

Radny Andrzej Jarosiński stwierdził, iż pan W. Furmanek od 20 lat związany jest 

z samorządem. Podziękował Przewodniczącemu Rady za przygotowanie w takiej wersji 

uchwały. 

7. Informacja o interpelacjach i zapytaniach radnych. 

8. Sprawy różne i wolne wnioski. 

9. Zamknięcie obrad. 

Po analizie dokumentów Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawione materiały i projekty 

uchwał skierowane na sesję Rady Powiatu. 

Ad. 3 

Sprawy różne. 

Przewodniczący komisji Andrzej Michalski podziękował Zarządowi Powiatu za 
przeprowadzenie przetargu na projekt drogi z chodnikiem nr 1310 T od skrzyżowania z drogą 
nr 1309 T do Bęczków-Zaskale, chodnik na tym odcinku jest potrzebny, bo zdarzały się tam 
wypadki. 

Radny Andrzej Jarosiński stwierdził, że gm. Górno będzie w ten sposób uprzywilejowana. 
Projekty miały robić gminy a w ten sposób odchodzimy od tego postanowienia. 
Cezary Majcher Członek Zarządu powiedział, że jest to sytuacja nadzwyczajna. Należy to 
zrobić, bo jest to droga powiatowa. Gmina i tak zwróci 50% tych środków na projekt. 
Radna Alina Siwonia nie zgadza się z takim działaniem i podkreśliła, że powinniśmy się 
trzymać ustalonych zasad - albo robimy projekty albo nie. 
Radna Małgorzata Popiel poparła takie stanowisko PZD i Zarządu, iż kontynuujemy to zadanie. 
Radny Bogdan Gierada dopytywał o zestawienie robót w poszczególnych gminach na drogach 
w 2025 roku a przede wszystkim w gm. Łagów : Gęsice, Piotrów Zagościniec i w gm. Nowa 
Słupia. 



Radny Andrzej Jarosiński stwierdził, że gm. Bodzentyn dostanie więcej subwencji tzw. 
„parkowej" ok. 10 min więcej. To jest ogólna suma wzrostu, czyli różnica między subwencją 
a dochodami gminy. To jest pierwszy rok gdy będzie funkcjonowała tzw. subwencja ochrony 
przyrody. Zapytał ile powiat dostanie więcej tej subwencji. Jak jest różnica w powiecie. 

W trakcie obrad radni dopytywali również o remonty dróg. Małgorzata Popiel o drogę 
powiatową Ciosowa- Miedziana Góra - ul. Herby i ul. Łazy. Z kolei radna Anna Kosmala pytała 
o budowę kładki na moście w Niestachowie, a także o drogę Daleszyce - Niwy. O wykonanie 
rowu odwadniającego w miejscowości Chełmce - Polichta pytał radny Łukasz Woźniak, gdyż 
jak mówił jego brak powoduje liczne podtapiania posesji. Dopytywał również o budowę 
chodnika w miejscowości Stachura. 

Radna Anna Kosmala poprosiła o zestawienie inwestycji w poszczególnych gminach 
powiatu kieleckiego z podziałem na środki z zewnątrz i na wkład który przypadał na gminy i 
powiat, z ostatniej kadencji i obecny rok. 

Przew. Komisji poprosił o przesłanie ww. informacji wszystkim członkom Komisji. 

Radna Małgorzata Popiel zaapelowała w sprawie podtapiania posesji w miejscowości 
Podklonówka gm. Masłów 

Jednym z tematów poruszanych podczas obrad było również zimowe utrzymanie dróg 
w powiecie. O działania z tym związane pytała radna Małgorzata Popiel. 
Stwierdziła, że za późno przyjeżdżają samochody i zapytała jaki jest procent soli do piasku. 
Studzienki są zapychane piachem. Jak powiedział Zbigniew Wróbel Dyrektor PZD - o solance 
to nie ma mowy, ponieważ są to ogromne koszty. Najlepiej by było 20% soli do piasku. Teraz 
mamy 8 % soli do piasku. Zabezpieczone jest w sumie ponad 20 tysięcy ton mieszanki piasku 
z solą do zapewnienia przejezdności dróg powiatowych oraz zwalczania śliskości, do tego 
specjalistyczny sprzęt - m.in. pługopiaskarki. Podobnie jak w ubiegłych latach, uruchomiono 
siedem dodatkowych punktów załadunku piasku i soli. Funkcjonują one w Daleszycach, 
Bielinach, Bodzentynie, Górnie, Chęcinach, Masłowie i Strawczynie. Dzięki temu, w trakcie 
akcji, operatorzy sprzętu nie tracą czasu na dojazd do obwodów. Jak zaznaczył dyrektor, 
większość dróg powiatowych jest utrzymywana w zimowym standardzie - IV, V i VI. Pozostałe 
mogą być odśnieżane dopiero po zakończeniu pracy sprzętu na drogach IV, V i VI standardu. 

Na tym protokół zakończono 

Protokołowała: 
K. Toporska 


